
Stanowisko Nr 2
okręgowej Rady Lekarskiej

Warmińsko-Mazurskiej |zby Lekarskiej w olsztynie
z dnia 17 lutego 2016 r.

Środowisko |ekarzy dentystów jest świadome istnienia konieczności podjęcia
działań zmierzających do osiągnięcia długoterminowego ce|u, jakim jest zapewnienie
nietoksycznego środowiska natura|nego oraz wprowad zenie rozwiązań prawnycn
mających na ce|u minima|izację istotnych negatywnych skutków rtęci d|a zdrowia
ludzkiego i d|a środowiska.

Nie negując działań proponowanych w projekcie Rozporzqdzenia Parlamentu
Europejskiego i Rady w sprawie rtęci po|egających na ograniczeniu stosowanta
ama|gamatu stomato|ogicznego do jego formy kapsułkowanej oraz propagowania
stosowania naj|epszych praktyk w zakresie ochrony środowiska w gabinetach
stomato|ogicznych, wskazujemy że w naszej opinii najskuteczniejszą metodą redukcji
stosowania ama|gamatu, a co za tym idzie zawańej w nim ńęci, byłoby wzmożenle
działań, w tym w szczegó|ności działań profi|aktycznych w ce|u redukcji
występowania choroby próchniczej w popu|acji'

W Polsce powszechne jest stosowanie ama|gamatu właśnie w formie kapsułkowej,
choć wańo nadmienić, że materiał ten wykorzystywany jest głównie przez |ekarzy
dentystów, wykonujących świadczenia zdrowotne na podstawie umowy
z Narodowym Funduszem Zdrowia, a zdecydowa nie rzadziĄ (|ub w ogó|e)
w gabinetach funkcjonujących na rynku pryWatnym'

Koncepcja Wymogu separatorów we wszystkich p|acówkach stomato|ogicznycn
wydaje się stanowczo zbyt da|eko idąca' Z uwagi na fakt sprofi|owania niektórych
gabinetów nie powinien być w ogó|e brany pod uwagę' o i|e miałby być taki wymóg
Wprowadzony, powinien dotyczyć ty|ko tych , które dek|arują pracę z ama|gamatem.

Pozytywnie można ocenić koncepcję wprowadzenia obowiązków opisanycn
w projekcie w terminie od .1 stycznia 2o19 r', gdyz taki termin (|ub dłuższy) jest
niezbędny, aby |ekaze dentyści mogli przygotować się do rea|izaĄi dzialtań
po|egających na ew. insta|acji separatorów, o i|e nie posiadają.

Nie mozna jednak pominąó kwestii kosztów, które udązane są
z Wprowadzeniem w życie zapisów Rozporządzenia, w tym w szczególności kosztów
zakupu separatorów. Postu|ujemy, aby kosŹy te były finansowane z budzetu
państwa, tak aby nie obciążały |ekarzy dentystów.
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